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Zadovoqiti sve ukuse

nikada nije lako, naro~ito

kada se radi o manifestaci-

ji od koje se po~etkom avgus-

ta mnogo o~ekuje. Te`ak

zadatak je na svakom grad-

skom rukovodstvu pa i na

ovom na ~elu sa Lazarom

Gojkovi}em, kojem su ove 35.

Te{warske ve~eri druge u

toku mandata na mestu

gradona~elnika. 

Pri~a sa wim krenula je

od pro{le godine, kada su

isti~e ispunili zacrtano

{to je primetio i u razgov-

oru sa sugra|anima. @eqa je

da se ovoga puta ne ponudi

previ{e doga|aja, jer se

de{ava da u toku jedne

ve~eri ima i vi{e takvih po

meri znati`eqnog pojedin-

ca. 

- Vodilo se ra~una o

kvalitetu programa, ali i

zastupqenosti vaqevskih

umetnika. Mi{qewa sam da

ovogodi{wa manifestacija,

kao retko kada u istoriji, nudi ne samo

atraktivne programe poznatih muzi~kih

zvezda, ve} kwi`evne, pozori{ne i

sportske sadr`aje u kojima u~estvuju sve

generacije. Muzi~ke zvezde spadaju u sam

vrh na{e scene i mislim da je ovo dobar

put za budu}nost - po~eo je pri~u

Gojkovi}. 

Ispuwen prostor ba{te Doma vojske

kada su u pitawu de~je predstave, dodaje

gradona~elnik, ukazuje da aktuelna

pozori{na publika ima dostojne nasled-

nike. Vaqevo ima i vrhunske glumce i

rediteqe pa je logi~no da u budu}nosti

bude i sadr`aja namewenih starijima, na

kojima }e se predstaviti upravo umetni-

ci na koje smo svi ponosni. 

- Nastavi}emo da oslu{kujemo

mi{qewe Vaqevaca. Ideja nam je da svim

wihovim prijateqima, rodbini i poz-

nananicima ponudimo sadr`aje koji }e im

boravak u na{em gradu u~initi nezabo-

ravnim. Manifestacija

treba da se razvija u skladu

sa mogu}nostima grada, jer je

lako napraviti ogroman

festival i privu}i dese-

tine hiqada qudi koji }e

Vaqevo pamtiti po tome da

nisu imali gde da parkiraju

automobil ili ve~eraju.

@eqa je da postepeno

pove}avamo kapacitete kako

bi turisti odlazili sa

najlep{im uspomenama, a

wihovi doma}ini i tih dana

normalno funkcionisali. 

Prisutnu ideju kulturnog

leta u okviru kojeg bi i

ostalim mesecima gra|ani

u`ivali u sadr`ajima ~ija

bi kruna bile Te{warske

ve~eri gradona~elnik  je

ocenio odli~nom. Kako je

podvukao, pored promocije

sugra|ana to bi bila sjajna

prilika da se dodatno

motivi{u i kulturom u

budu}nosti bave na vi{em

nivou. 

- Ciq ove gradske vlasti je da Vaqevo

`ivi tokom cele godine, grad se budi,

gradi na sve strane i sve {to smo

uradili mora pratiti i adekvatan kul-

turni `ivot grada. Te{warske ve~eri

zami{qene su kao kruna bogate sezone, a

mislim da ova godina najavquje bogatu

slede}u. U tome nas jedino mogu spre~iti

neka negativna svetska de{avawa, ali

verujem da }e razum i qubav pobediti -

zavr{io je Gojkovi}.                          S. G.  

Majstor na dva to~ka 
Nakon {to se u vi{e navrata uzdignu-

tih ruku na{ao prvi na ciqu Bogdan

Angelovski, ~lan biciklisti~kog kluba

Sputwik, ovoga puta imao je ne{to

druga~iju ulogu. Iako za wega pomalo i

neobi~nu, podizawem zastave talentovani

takmi~ar ozna~io je po~etak 35.

Te{warskih ve~eri. Zajedno sa ostalim

~lanovima kolektiva Angelovski je na

trgu Vojvode @ivojina Mi{i}a izmamio

aplauze prisutnih, ~ega }e sigurno biti i

u budu}nosti od strane onih koji budu

pratili wegov beg ispred rivala. 

Li~ni uspesi re|ali su se posledwih

nekoliko godina, s pravom je zaslu`io i

priznawe za najboqeg mladog sportistu

grada Vaqeva, a ovaj doga|aj sigurno }e

biti motiv i ostalim nadarenim

sugra|anima, `eqnim da se upravo oni u

budu}nosti na|u ispred snimateqa i

fotoreportera.   

- Podizawe zastave je zaista poseban

trenutak, jer nisam mogao sebe da zamis-

lim u ovoj ulozi. Zna~ajna mi je podr{ka i

poverewe onih koji su odlu~ili da zajedno

sa ostalim ~lanovima kluba budem

ve~eras ovde, prevashodno zbog daqeg

bavqewa biciklizmom. Od malih nogu sam

zajedno sa vr{wacima obilazio grad u

toku Te{warskih ve~eri i prisustvovao

brojnim koncertima, a posebno pamtim

"penu parti" pre nekoliko godina - rekao je

perspektivni takmi~ar Sputwika. 

Pored nastupa za vaqevski kolektiv

Angelovski je jo{ od ranije ~lan kadetske

reprezentacije na{e zemqe, koju je pred-

stavqao na trkama u inostranstvu.

Potencijal bi mogao pokazati i u narednim

godinama, pa mo`da i krenuti putem tren-

era Zorana Jeli}a, koji je svojevremeno

bio i seniorski {ampion Jugoslavije. Bez

obzira na epilog, ~etvrti dan avgusta ove

godine |aku Poqoprivredne {kole sa

domom u~enika sigurno }e ve~no ostati u

se}awu. S. G. 

Korak ka ~etvrtoj deceniji
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U svetu se brojna mesta gr~evito bore da

o~uvaju sopstvene manifestacije radi pre-

poznatqivosti jednog kraja i promocije

dostignu}a pojedinaca, udru`ewa,

privrede, kulturno - istorijskog i religi-

jskog nasle|a. Istovremeno i radi

gostuju}ih programa jer nisu svi u

mogu}nosti da putuju. 

Mi u Vaqevu imamo Te{warske ve~eri,

zami{qene kao privredno - turisti~ku i

kulturno - umetni~ku manifestaciju. Tokom

tri i po decenije primarni karakter je znat-

no o~uvan i nadogra|en.

O de{avawima po~etnih godina

vaqevskog festivala, pri~ali smo sa

Vladom Dodovi}em, tada organizatorom

programa iz Doma omladine: "Dejan Cuki},

Generacija 5... Montirali smo binu u petak

uve~e, pred otvarawe, a bilo je i problema

sa strujom... To su bile neke "poro|ajne"

muke, ali festival je imao duha. Mislim da

su Te{warske ve~eri potrebne ovom naro-

du. I treba podr`ati sve qude koji ih orga-

nizuju i u~estvuju," i dodaje da za sve

sadr`aje ima prostora, samo ih pa`qivo

treba rasporediti. 

Spiker, Radmila Rada Novakovi} pamti

kada su Te{warske prire|ivane iskqu~ivo

u staroj ~ar{iji: "Koliko se se}am, u~estvo-

vala sam i na prvim

Te{warskim ve~erima. Tada

je i JIP "Radio Vaqevo" bio

jedan od organizatora. Nisu

trajale ovoliko dana, imale

su mawe programa. 

Se}am se u Te{waru, neko

prohladno ve~e, zelena zgra-

da iza, kolega Zoran

Stanojevi} i ja smo ne{to gov-

orili, @eqko Je` je u~estvo-

vao... Imam utisak, da su

Te{warske tada, nepravedno,

bile neprimetne. Izgleda da

su pravqene suvi{e ozbiqno.

Trebalo je da to bude malo

zabavnije, za sve uzraste, kao

sada: "Te{warske ve~eri -

svih Vaqevaca". Volite

fotografiju, pozori{te,

kwi`evno ve~e - izvolite.

Ima i purewaka i ro{tiqa...

Mada, mislim da je propust

dozvoliti da ro{tiq bude

ba{ kraj spomenika, izme|u

Gimnazije i Muzeja," napomiwe Rada: 

"Izgleda mi da je manir da mora da se

ka`e da ne{to ne vaqa jer bivalo je nekih

koji ka`u da je ovo va{ar, a znam i one koji

odlaze iz Vaqeva jer ka`u tada, kao i za 8.

mart, izlaze samo one koje miri{u na

zapr{ku. Odli~no! Nek' iza|u! Pa, imamo

Te{warske ve~eri da bi svi imali {ta i

gde da vide! 

Te{warske treba da budu samo vaqevs-

ki letwi festival. A, ako tokom letweg

festivala imamo toliko raznovrsnih

sadr`aja, ube|ena sam da svako mo`e

prona}i ne{to za sebe. 

I neizbe`no, pri prvoj pomisli na

Te{warske, mislim i na Branka Luki}a i

Veseqka Belu{evi}a, qude sa kojima

tolike godine divno sara|ujem," zakqu~uje

Radmila Rada Novakovi}, nazna~iv{i da bi

li~no volela da ponovo jedno ve~e bude

posve}eno horovima jer ih imamo, zaista

izuzetnih.

PLANOVI ZA NAREDNE 
LETWE FESTIVALE

Prema re~ima Nenada Patijarevi}a,

~lana Gradskog ve}a Grada Vaqeva, mani-

festacija Te{warske ve~eri predstavqa

obimniji program nego li samo {est - sedam

dana ispuwenih zabavnim sadr`ajima. 

"Na primeru prethodne dve godine kada

su socijalni sadr`aji bili znatno

onemogu}eni, videli smo da nedostaju i ti

zabavni programi. Neizmerno sam sre}an jer

ove godine mo`emo da u`ivamo u punom sjaju

manifestacije jer 35. godina "Te{warskih

ve~eri" - velika je to tradicija i velika je

odgovornost," ka`e Patijarevi} uz naznaku

da je prire|eno pet velikih koncerata,

{est predstava za najmla|e sugra|ane, tri

predstave za odrasle uz niz tradicional-

nih programa. 

"Sve to nas ~ini sre}nim, uz veliki broj

posetilaca. Velika je odgovornost.

Protekli programi, kao i poseta, daju moti-

vaciju za daqe. Nije isto ukoliko je pet

stotina posetilaca na koncertu, ili do|e

pet ili 10 hiqada qudi. 

Hipoteti~ki gledano, ukoliko u Vaqevo

tokom letweg festivala do|e 50 hiqada

posetilaca iz drugih sredina i ukoliko

potro{e samo jedan evro, mislim da se jasno

ukazuje opravdanost i zabavnih sadr`aja

koji prate Te{warske ve~eri.

Letwi festival posmatram kao jedan

ciklus i planovi za naredni ve} postoje.

Mislim da je dobro da od slede}e godine

bude ura|en odre|eni presek i u pogledu

koncerata i predstava ~ime bi privukli i

publiku sa strane. U nadolaze}em periodu

mislim da treba podizati lestvicu, odnos-

no mo`da i malo vi{e potro{iti, a mnogo

vi{e vra}ati u grad. Su{tina i jeste pro-

gres. Nije isto kada u grad do|u neke legen-

darne li~nosti, kao {to smo imali gostu-

ju}e programe na ovim Te{warskim

ve~erima, uz izuzetne doma}e umetnike i

autore. Sve je to veoma va`no", zakqu~uje

^lan Gradskog ve}a Vaqeva, Nenad

Patijarevi}. 

Sne`ana Jakovqevi} Kruni}

USPOMENE SA PRVIH GODINA
VAQEVSKOG LETWEG FESTIVALA 

Vlada Dodovi}

Rada Novakovi}

Nenad Patijarevi}
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Roditeqi sa decom,

bra~ni parovi, tinejxerke,

ali i starije gospo|e `eqne

hitova koji su obele`ili

posledwe decenije pro{log

veka. Jedonstavno, sve gen-

eracije bile su sjajno raspo-

lo`ene na platou ispred

Centra za kulturu na kon-

certu "Ribqe ~orbe" drugog

dana Te{warskih ve~eri.

Tajnu uspeha koji traje

zaista dugo poku{ao je da

otkrije Borisav \or|evi},

nekoliko minuta pre nego

{to se na{ao pred pub-

likom.    

- Kvalitet se za gotovo

~etiri i po decenije nije

promenio, identi~an je onom

sa nastupa u Vaqevu 1978.

godine. U pitawu je ~ist

rokenrol, nismo se priklonili trendovima,

ali je ~iwenica da smo znatno stariji. Pre

dve godine napustio nas je basista

Miroslav Mi{a Aleksi}, me|utim nismo

pretrpeli previ{e promena od prvobitne

postave - ka`e \or|evi}. 

U razgovoru sa medijima, ali i tokom nas-

tupa frontmen "Ribqe ~orbe" se uz jedan od

najve}ih hitova "Kad sam bio mlad" prise-

tio de~a~kih dana i odlazaka na Div~ibare. 

- Zoran Jevremovi},

Mikijev brat, radio je u

Kazneno - popravnom zavodu

u kojem sam i samostalno

nekoliko puta nastupao, pa

i iz tog perioda poti~e

qubav prema Vaqevu.

Se}am se  jednog koncerta

na Te{warskim ve~erima

kada su qudi prakti~no

skakali u reku, koja sre}om

nije bila previ{e duboka.

Zaista su sjajne uspomene

na ovaj grad i qude koji

cene na{u muziku. 

Po silasku sa bine i

pored sporednog ulaza ove

kulturne ustanove stariji

po{tovaoci uz osmeh su

negodovali {to je koncert

zavr{en, a mla|i uspeli da

se izbore sa obezbe|ewem i

do|u do fotografije, koju }e dan kasnije

sigurno imati kome da poka`u. Mo`da se

uku}ani kao i \or|evi} prisete 1978.

godine.

S. G.

Hitovi @eqka Samarxi}a
Dobro poznatim hitovima poput "Grlice'', "Nisi ti za male

stvari'', "Stari lav'', "Posle duge veze'', "9000'', "Ba{ {teta'',

"Poka`i mi {ta zna{'', "Ne daj da te rade'' i drugih, peva~ @eqko

Samarxi} obele`io je prvo muzi~ko ve~e ovogodi{weg letweg

festivala. Od prvih minuta koncerta, Vaqevci su pevali sve

wegove pesme, koje vole sve generacije, a kako nam je pred

po~etak nastupa otkrio u pripremi je jedan kafanski album za

koji je motiv prona{ao u filmu o Tomi Zdravkovi}u, a "koji }e

biti veliko iznena|ewe za sve one koji po{tuju i vole ono {to ja

radim''.

- Nisam prvi put u Vaqevu. Nastupao sam devedesetih godi-

na u jednom klubu. Nakon puno godina meni je zadovoqstvo {to

nastupam u va{em gradu. Ogroman broj velikih pesama je iza

mene i mo`da je sada vreme da podelim tu jednu vrstu radosti

sa publikom. Znam da  postoje neke nove generacije, koje po~iwu

da se zaqubquju i kad im ta faza `ivota do|e, onda se na neki

na~in okre}u i mojim pesmama jer sa ja trudim da moji tekstovi

budu {to lep{i i {to qubavniji. Ve~eras sam siguran da }e

biti razli~itih generacija, od onih mla|ih do starijih, i nadam

se da }u zadovoqan po}i iz Vaqeva - rekao je pred nastup

@eqko Samarxi}.                                                                    D.D.

Vaqevo je pevalo sa "Malom plavom" 
Od prvih taktova melodije i prvih

re~i pesme "Tajna" atmosfera u publi-

ci je bila na maksimumu, a svi su u

glas pevali sa zvezdom {este ve~eri

na{eg letweg festivala, Nata{om

Bekvalac! Tako je bilo i do samog

kraja koncerta. Novosadska barbika,

kako su je mediji prozvali, {irila je

cele ve~eri sjajnu energiju i jo{ jed-

nom potvrdila da je miqenica svih

generacija. Pred po~etak koncerta

prisetila se Bekval~eva gostovawa

na Te{warskim ve~erima pre par god-

ina i podelila utiske o na{em gradu i

festivalu.

- Pro{li put mi je bilo predivno

kod vas i ba{ sam se obradovala kada

sam ~ula da imamo poziv i za ovogo-

di{we Te{arske ve~eri. Volim {to

ih zatvaramo. Ovo je poseban dan za

grad, a velika ~ast i meni. Moji

muzi~ari su delom iz Vaqeva tako da

sam ~ula prelepe pri~e i moj glavni

utisak je onaj o qudima koji su ovde

dobronamerni i da se uvek ose}am

dobrodo{lom. Nastupi na letwim

festivalima su prilika da se upoz-

nam sa qudima, ali na onaj najlep{i

na~in. Najvi{e volim da radim trgove,

na otvorenom. Klubovi su neka druga

atmosfera, a kada je re~ o trgovima i

nastupima u ovo vreme tu postoji

mogu}nost da do|e i najmla|a publika

koja mi je omiqena, ali i stariji koje

ne sre}emo u klubovima - rekla je

Nata{a Bekvalac.                   B. M.

^ist rokenrol 
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U nedequ, 7. avgusta, pa`wa vi{e hiqada

posetilaca bila je usmerena na koncert u

Vaqevu obo`avane grupe Neverne bebe ovde

osnovane 4. aprila 1993. godine. Vi{estruko

su nagra|ivani za najboqu pesmu, album,

bend godine. Nakon 2.500 koncerata po celom

svetu, ~ini se da uvertiru u proslavu

vrednog jubileja po~iwu iz rodnog grada.

Upe~atqiva potvrda su brojni prijateqi

koji su, i pored vrelog letweg vremena,

do{li ve} na tonsku probu.

Bas - gitarista Nevernih beba, Vladan -

Vlajko \ur|evi}, prise}a se da je organizo-

vawe Te{warskih prire|eno kada je on

po~eo studije: "Te{warske ve~eri su veoma

bitne, posebno kada se svira rock'n'roll i pro-

gresiva. Ja sam za to da za sve ima po ne{to.

Drago mi je {to, kao Vaqevac, mogu da iza|em

pred qude sa kojima sam rastao... @ivim u

Beogadu 40 godina, ali Vaqevo je moje srce."

Neverne bebe su u Vaqevu odr`ale vi{e

jedinstvenih koncerata. Nezaboravna je

slika prepunog mermernog mosta i benda na

sceni direktno iznad reke, pa u

Kara|or|evoj uz ekrane, ili ispred Kule

Nenadovi}a, na Trgu pesni{tva, "Studentu"...

Sve do jednako upe~atqivog koncerta 7.

avgusta na platou ispred Centra za kulturu,

uz predgrupu  "Doctors" sa Jelenom Kova~evi}:

"Gosti su moji veliki prijateqi iz Vaqeva,

dr Mi{a Ili}, dr Dejan Grozdanovi}, moj

{kolski Lazar Avramovi} sa kojim sam

sedeo u klupi. To su divni qudi. Drago mi je

jer uvek neko iz Vaqeva svira pre nas, to

Milan i ja `elimo, i uvek }e tako biti."

Tokom ovogodi{we letwe koncertne

sezone Neverne bebe su odr`ale 15 koncera-

ta sa vi{e hiqada posetilaca. Objavili su

novi spot "Praznik razloga" sa najnovijeg,

osmog studijskog albuma  koji, za PGP, treba

da iza|e sredinom oktobra: "To se uklapa jer

nam je 4. aprila 2023. ta~no 30 godina od

osnivawa benda. I danas smo snimali neke,

zavr{ne scene za dokumentarni film "30

godina Nevernih beba". Neverne bebe su pos-

tojane, mi radimo svoju pri~u, imamo svoju

publiku. Ono {to me najvi{e raduje - da

klinci znaju na{e pesme," ka`e Vlajko

\ur|evi}.

Frontmen Nevernih beba, Milan

\ur|evi} smatra da Te{warske ve~eri

spadaju u red elitnih festivala u ovoj

zemqi: "Zato {to vode ra~una i o kulturo-

lo{kim potrebama naroda, ali i o emotivno

- mentalnim potrebama. Shodno tome, mislim

da je ovo jedna velika manifestacija koju

Vaqevo postavqa na kulturnu mapu zemqe.

Sama ~iwenica kako je koncipiran program

govori da qudi imaju `equ da daju jednu

vrstu urbane kulture koja treba da osvesti i

trenutak u kome `ivimo, a treba i da poka`e

da u ovoj zemqi postoje neki qudi koji

razmi{qaju svojom glavom i koji jednostavno

funkcioni{u na bazi muzike i na bazi umet-

nosti, na najlep{i mogu}i na~in. Kada se to

spoji sa publikom - eksplodira i postane

stvarno jedan spektakl. Kad do|emo u

Vaqevo ose}amo se potpuno posebno, pot-

puno specifi~no jer mi smo ovde rasli. To

su qudi sa kojima delimo `ivot. Neverne

bebe i Vaqevo imaju jednu izuzetnu vezu, dok

je nas i dok je Vaqevaca - takva je," ka`e

Milan \ur|evi}, frontmen popularnog rok

benda, najavquju}i za jesen novi album, doku-

mentarni film i turneju "30 od 30" koja je u

planu naredne godine:

"Ovih 2.500 koncerata i 30 godina su

spektakl za du{u. Mi smo ostvarili svoje

klina~ke snove, svoje ideale. U tom kontek-

stu smo sre}ni i zadovoqni ovim

trenutkom na{e karijere. To jeste va`no,

da u `ivotu ~ovek radi posao na nivou

strasti, qubavi i, kao posledica, do|u i

uspeh i mogu}nost da ostavimo neki trag u

vremenu. Mislim da smo mi to uspeli

nekim velikim pesmama i koncertima i da

motivi{emo mlade qude da krenu tim

putem," zakqu~uje Milan \ur|evi}, lider

"Nevernih beba".

Sne`ana Jakovqevi} Kruni}

Preko celog sveta do Vaqeva
Uz izuzetnog gitaristu Du{ana

Popovi}a Lipovca, na Letwoj sceni na

keju reke Kolubare druge ve~eri tradi-

cionalnog letweg festivala zablista-

la je na{a sugra|anka, devojka izuzetnih

vokalnih mogu}nosti, peva~ica Tamara

Joki} koja je sa svojom, kako ka`e naj-

dra`om publikom, podelila divne

{panske i portugalske kompozicije sa

najnovijeg albuma "Transiberica"

objavqenog pro{le godine za portugals-

ki SONY, ali i pesme sa na{ih prosto-

ra.

- Prvi put nastupam kao solista,

imala sam priliku da pevam i ranije na

Te{warskim, ali kao gost ili deo grupe.

Zbog toga je ovaj solo nastup bio jako

poseban. Kao slu{alac, kao qubiteq

manifestacije bila sam prisutna i kao

dete i kao tinejxer. Zato je ba{ ta,

Kolubarska scena, bila odli~an izbor

za prvi solo nastup, jer uz sebe nosi

mnogo uspomena i lepih doga|aja iz detiwst-

va. Koncert je protekao sjajno, jako mi je drago

da je bilo dosta publike i da sam nakon kon-

certa dobila mnogo poruka hvale i mnogo

~estitki. Veoma sam zahvalna zbog toga. U

Vaqevu uvek imam tremu i odre|enu odgov-

ornost. Kada uporedim sa svim skora{wim

nastupima kao {to su Wujork, Lisabon,

Beograd, Smederevo i tako daqe, u Vaqevu

uvek postoji dodatan ose}aj odgovornosti -

otkriva Tamara Joki}, a kao neko ko mnogo

putuje, u~estvuje na raznim svetskim festi-

valima i scenama, dala je i

svoj sud po pitawu toga

{ta se mo`e poboq{ati

kada je u pitawu na{a man-

ifestacija:

- Te{warske treba da

ostanu u duhu grada, a ono

{to bih volela kao

qubiteq Te{warskih u

nekom trenutku da vidim,

jeste i raspodela resursa

i prilika za lokalne i

neafirmisane umetnike.

Mislim da ako mi kao grad

vi{e podr`imo mawe i

mla|e muzi~ke sastave,

rediteqe, pisce, slikare,

nau~nike, da }e integritet

i privla~nost ove mani-

festacije porasti na vi{i

nivo - savet je mlade umet-

nice kojoj posle nastupa u

rodnom gradu slede nastupi u Herceg Novom,

a odmah potom i veliki koncert u Botani~koj

ba{ti u Beogradu, pa potom Hemptons,

Wujork, Masa~usets. Kako za kraj ka`e, ~eka

je uzbudqiva sezona koncerata i saradwi sa

sjajnim muzi~arima i qudima.                  B. M.

NEVERNE BEBE - SPEKTAKL ZA DU[U
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Po`eleli su se vaqevski mali{ani

tradicionalnog maskenbala, jedinstvene

prilike da na trenutak postanu najdra`i

likovi iz crtanih filmova, super junaci,

princeze iz bajki, dobre vile, majstori,

pekari, lekari, apotekari, razne vo}ke.

Preko 150 najmla|ih Vaqevaca uzrasta od

jedne godine do {kolaraca ni`ih razreda

predstavili su se kreativno izra|enim

maskama i pokazali da de~ja ma{ta nema

granice.

@iri je imao te`ak zadatak da odabere

najboqe, ali nakon du`eg ve}awa odlu~eno

je da je najboqu masku u kategoriji uzrasta

od 2018. do 2022.

godi{ta poneo Aleksej

[argi} koji se

preru{io u pe}inskog

~oveka. U kategoriji

2017. godi{te najboqa

je bila maska male

sirene koju je ponela

\ur|a Radoji~i}, dok

je kategoriji godinu

dana mla|ih titulu

najboqe ponela Ana

Rasuli} kao kraqica

recikla`e. U kate-

goriji najmla|ih, 2015.

godi{te, najve}e sim-

patije i publike i `irija pobrala je Lucija

[argi} koja je glumila ovogodi{wu pred-

stavnicu na Evroviziji Konstraktu.

Najboqa maska u kategoriji grupnih maski

progla{eni su Asteriks, Obeliks i

Panoramiks, odnosno Jakov, Vuka{in i

Janko Mati}.

- Deca su ~esto izvor ideja za izradu

maski ili kostima kojim }e se predstaviti,

a uz pomo} svojih roditeqa kreiraju te

maske. I ove godine sli~ne ideje kao i

prethodnih godina ali razlika uvek postoji

jer su uvek za nijansu kreativnije, ma{tovi-

tije i raznovsnije. Na{a ustanova ve}

tridesetak godina u~estvuje na Te{warskim

ve~erima organizacijom de~jeg maskenbala.

Za decu je ova aktivnost veliki izazov koji

ih ~ini sre}nim, veselim, zadovoqnim,

uva`enim. Deca i roditeqi zajedno stvara-

ju, kreiraju, raduju se i u`ivaju, a to je veoma

va`no u periodu odrastawa - poru~ila je

Spomenka \urovi}, v.d. direktora PU

"Milica No`ica".                                  B. M.

Trrrrka bebaaaaa
Orila se u ponedeqak Hala sportova!

Roditeqi, bake i deke, tetke i ostali

navija~i bodrili su takmi~are, na{e

male sugra|ane uzrasta do dve godine u

~uvenoj Trci beba koja je ove godine po 12.

put odr`ana u okviru Te{warskih ve~eri.

U izuzetnoj konkurenciji u kategoriji

"puza}a" prvi na ciq stigao je Jovan

Gruji~i}, drugo mesto pripalo je Filipu

Vlajkovi}u, a tre}i na ciq stigao je

Aleksej \ukanovi}. U kategoriji "guza}a"

(od 12 do 18 meseci) prvo mesto osvojila

je Milina Mati}, drugi je na ciq stigao

Aleksej Panteli}, a tre}a Mila

Marjanovi}. Najstarija kategorija, bebe

uzrasta od 18 do 24 meseca, ~uveni

"trka}i" okupila je one najiskusnije, a

prvi je stazu pretr~ao Pavle Srdi}, za

wim je na ciq stigao Kosta

Radosavqevi}, dok je tre}u nagradu osvo-

jio Luka Rasuli}.

- Ideja ove manifestaci-

je je da se zabavimo i raduje-

mo sa na{im najmla|im

te{warcima. Ovo je program

koji donosi najvi{e osmeha

i kod roditeqa i kod

u~esnika - poru~ila je

Sandra Puji} u ime organi-

zatora doga|aja koji su ove

godine, kao i svih prethod-

nih, podr`ali Slu`ba

ginekologije Op{te bolnice

Vaqevo, Dom zdravqa

"Hemikal", prodavnica de~je

opreme "Pikolo mondo", kao

i firme "Printex" i "Senzor"

koja je za u~esnike izradila

najlep{e medaqe. 

B. M.

Najve}a pose}enost de~jih predstava
Nije nikakvo iznena|ewe, ali ~ini

se da je Letwa scena Doma vojske

bila najpose}enija na ovogodi{wim

Te{warskim ve~erima. Naravno, re~

je o de~jim predstavama i zaista

raduje ~iwenica da Vaqevo ima

mladu pozori{nu publiku. Neko ko je

tome doprineo u velikoj meri, ko

u~estvuje u izboru predstava od

po~etka ove aktivnosti u okviru

Te{warskih ve~eri, ko se pojavquje

kao glumac, voditeq programa, eduka-

tor na temu pona{awa u pozori{tu,

ili kako deca vole da je zovu "vila u

plavoj haqini", glumica Angelina

Luki} ima dovoqno razloga da bude

ponosna i deli na{ utisak da su

predstave ove godine zabele`ile

najve}u pose}enost u odnosu na sve

ranije godine.

- To nije slu~ajno, to je posledica

redovnog pozori{nog repertoara! Sva ta

deca su na{a stalna publika, koja dolazi

na predstave koje se subotom igraju u

Centru za kulturu. Sve to je doprinelo

ovoj slici koju vidimo u dvori{tu

Doma vojske i mislim da je to najboqa

stvar koju smo uradili, kao i da }e se

pozori{ni `ivot za mlade tek razvi-

jati - isti~e Angelina koja je mnogim

generacijama pravi sinonim za de~je

pozori{te.

Kao i ranijih godina, i ove su orga-

nizatori pripremili raznovrsne

predstave, sa razli~itom tematikom.

- Mi smo na{li mawe pozori{ne

trupe koje su zaista pravi profe-

sionalci, imaju predstave male

forme izuzetnog kvaliteta i

sara|ujemo sa wima godinama. Ove

godine su nam do{le trupe iz

Beograda, Novog Sada, Zrewanina,

Trstenika, ima i Vaqevaca, ali

zajedni~ko za sve wih je kvalitet,

{to su i deca u publici potvrdila -

naglasila je Angelina Luki}.

B. M.

Od pe}inskog ~oveka do Konstrakte
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Na dan samog otvarawa 35. Te{warskih

ve~eri vaqevska javnost bila je u prilici

da izbliza pogleda nestvarne kostime

koje su u seriji "Nemawi}i - Ra|awe

kraqevine" nosili Neboj{a Glogovac,

Vojin ]etkovi}, Dragan Mi}anovi},

Dubravka Mijatovi}, Sloboda Mi}alovi} i

drugi na{i proslavqeni glumci u ulogama

Vukana Nemawi}a,

Stefana Prvoven~anog,

Svetog Save, Ane

Nemawi} i drugih

istorijskih li~nosti iz

ove ~uvene srpske

dinastiju.

U Vaqevo je doneto

dvadeset kostima i

drugih rekvizita koji

su podeqeni u dve sale,

u centralnoj kostimi

vlastele, rasko{niji,

dok su u drugoj sali

ratni~ki, a kako otkri-

va upravnik Galerije

RTS-a i autor ovog pro-

jekta Petar \inovi}, na

kostimima je radio

~itav tim stru~waka

oko dve i po godine.

- Pre nego {to sam

krenuo ovaj projekat

pri~ao sam sa kolegama

koji su autori ovih kos-

tima i predmeta i

otkrili su mi na osnovu

~ega su ih kreirali.

Oni su zapravo gledali

ikone, kako su sveci

obu~eni, {ta je karakteristi~no za

wihovu ode}u i za taj period i na osnovu

wih napravili sve te kostime tako da

odgovaraju glumcu koji }e ih nositi u ser-

iji. Ono {to je karakteristi~no za ode}u

te porodice je mno{tvo nakita ugra|enog u

tkaninu, drago kamewe, ponajvi{e biseri,

a materijali su bili prirodni, ru~no

ra|eni, tako da su ti kostimi bili te{ki

i po deset kilograma. ^ovek koji je pravio

ma~eve i{ao je tako daleko da je godinama

izu~avao taj proces i posvetio se tome

maksimalno, napravio ma~eve na isti

na~in na koji su se tada radili, po~ev od

iskopavwa rude, pravqewa legure, topqe-

wa, kaqewa, kovawa do postavqawa ma~a

u futrole koje su tako|e ra|ene kao orig-

inalne - opisao je \inovi} i istakao da je

wegov primarni ciq prilikom pripreme

ove izlo`be bio da se skrene pa`wa na taj

period u na{oj istoriji.

- To je izuzetan period na{e istorije i

kad obratite pa`wu na pisawa, dokaze o

tom vremenu vidite koliko tu ima odgovo-

ra, pametnih stvari koje mogu da nam

olak{aju, ulep{aju i uveli~aju `ivot. Kad

~itate literaturu o tom periodu, imate

ose}aj da pri~aju o dana{wem vremenu, kao

da se ni{ta nije promenilo, brige koje su

bile tada sli~ne su dana{wim, gotovo

isti neprijateqi, prijateqi, pomerawa,

sukobi, zahtevi - poru~io je upravnik

Galerije RTS-a Petar \inovi}.                   

B. M.

Pribli`avawe Arhiva gra|anima
"U susret 75. godi{wici postojawa i

rada Me|uop{tinskog istorijskog arhiva"

naziv je izlo`be koja je predstavqena u

okviru ovogodi{wih Te{warskih ve~eri,

a koju je priredio arhivista ove ustanove

Vladimir Damwanovi} povodom predsto-

je}eg jubileja. Kroz wu je prikazan razvoj

ove ustanove tokom sedam i po decenija

postojawa i rada, od osnivawa 15. aprila

1948. godine pod nazivom Dr`avni  arhiv

Vaqeva do danas.

- Meni je pre svega bilo interesantno

da prika`em {ta je sve ustanova pro{la

tokom tog perioda, po~ev od problema sa

sme{tajnim kapacitetima arhivske gra|e,

{ta su pro{li zaposleni i kako su se

upravnici borili imaju}i u vidi da su na

po~etku radili na granici svojih

mogu}nosti i na bazi velikog entuzijazma,

jer su pored poslova koje su obavqali

ovde obavqali i svoje redovne poslove

poput prvog upravnika Jovana Ne{i}a koji

je bio profesor Vaqevske gimnazije -

otkrio je Damwanovi} koji je kao prelomni

trenutak za razvoj Me|uop{tinskog

istorijskog arhiva naveo 1976. godinu kada

je tada{wi direktor Milorad

Mitra{inovi} uz pomo} op{tinske vlasti

uspeo da izbori da ustanova dobije pros-

torije potoweg Higijenskog zavoda odnosno

Gradske bolnice ~ime je re{eno pitawe

sme{taja arhivske gra|e u narednih 50, 60

godina.

- Kroz izlo`bu su prikazani i stru~ni

poslovi kojima se Istorijski arhiv bavi

kako bi se gra|anstvo upoznalo sa svim

uslugama koje im kao ustanova mo`emo

pru`iti, od na{e kulturno-prosvetne i

izdava~ke delatnosti do one mawe poz-

nate, administrativne koja se odnosi na

re{avawe imovinsko-pravnih pitawa,

pitawa radnog sta`a, gra|evinske doku-

mentacije, a bavimo se i pisawem dok-

torskih disertacija. Dakle, mi smo

ustanova {irokog spektra koja se ne bavi

samo ~uvawem arhivske gra|e i smatram da

su Te{warske ve~eri odli~na prilika da

rad Me|uop{tinskog istorijskog arhiva

pribli`imo na{im sugra|anima, da im

poru~imo da smo uvek tu za wih - naveo je

arhivista Vladimir Damwanovi}.

Direktorka Istorijskog arhiva Vaqevo

Bojana Sav~i} podse}a da je preraslo u

tradiciju promovisawe novog broja

~asopisa "Glasnik" u okviru Te{warskih

ve~eri, {to je bio slu~aj i ove godine kada

je predstavqen 56. broj. Osim toga, u

ustanovi su pre tri godine uveli novu edi-

ciju "Posebna izdawa" u okviru koje

objavquju radove koji sadr`ajem i obimom

to zaslu`uju. Nakon monografije "Od

Vaqeva do Jadrana" autora dr Mili}a

Mili}evi}a, zatim kwige Milorada

Radoji~i}a "Sto godina Vaqevskih

istra`iva~a", ove godine je promovisana

kwiga "Ratni dnevnik Du{ana Hayi}a" koju

je priredio istori~ar Dejan Popovi}.          

B. M.

Ra|awe kraqevine
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Novi koncept za novo doba. Tako se

mo`e opisati ovogodi{wi kwi`evni pro-

gram u Mati~noj biblioteci "Qubomir

Nenadovi}'', gde su tokom sedam festival-

skih dana vaqevskoj publici pred-

stavqeni zavi~ajni autori. Ideja organi-

zatora je da u okviru novog programskog

ciklusa "Zavi~ajni kwi`evni agape'', pro-

movi{e autore i stvarala~ke tokove

vaqevskih umetnika, kako bi ih {to vi{e

pribli`ili publici. 

Okupqawa u Dvori{tu otvorili su raz-

govori sa piscem, filmskim scenaristom,

dramaturgom i esejistom Slavenom

Radovanovi}em. Wegovu poetiku pred-

stavili su Ostoja Prodanovi} i

\or|e Mili}evi}, kwi`evni

kriti~ar, dok sam Radovanovi}

ukazuje na ~iwenicu da je

Vaqevu neophodna biblioteka

koju ~eka ve} 50 godina. 

Na nepunih hiqadu strana

Ostoja Prodanovi} sa`eo je

grad, kwi`evnost i vreme u

Vaqevsku ~itanku 19, 20. i 21.

veka, koja je po re~ima

kwi`evnika Janka Levnai}a,

nenadani dar vaqevskom i

svekolikom inom ~itateqstvu. 

- Ova Vaqevska ~itanka

postaje va`an uxbenik iz koga

}emo sebi samima i na{im

bli`wima saznavati i nau~iti

{to nismo znali, a trebalo je da

znamo. Taj dar, tu sliku grada,

koju ne poznajemo dovoqno pok-

lonio nam je Ostoja, umni i

skromni ~ovek. Ova obimna

~itanka, Istorija vaqevske

kwi`evnosti, sama po sebi

morala je biti, svakako to i

jeste, deo lokalne istorije i

umetnosti, istorije uop{te, saga

i povest kako sam autor veli. A postala je,

u to sumwe nemam, i temeq banke podata-

ka, informacija i znawa iz pro{losti i

sada{wosti - kazao je izme|u ostalog

Levnai}, na promociji ovog veoma zna~ajnog

dela, u izdawu Mati~ne biblioteke

"Qubomir Nenadovi}''.

Tre}e ve~e letweg festival u

Dvori{tu biblioteke bilo je rezervisano

za pesme Ace Vidi}a.  Izabrane pesme

objavqene u protekle ~etiri decenije u

osam zbirki na{le su se u novoj kwizi

"Jahao sam prema drvoredima'', koja je

{tampana u izdawu "Zlatnog runa'' iz

Beograda. Aca Vidi}, ka`e kwi`evni

kriti~ar dr An|elka Lazi}, u poeziji

nalazi spas od nelagodnosti u stranoj i

vlastitoj kulturi " liri~ar, mislilac,

analiti~ar stvarnog i mogu}eg,

istra`iva~ vrednosti i razloga, katkad

egzistencijalista, stranac u svetu,

nepoverqiv do nihiliznma, postojani tra-

galac za smislom''.

- Najstarija objavqena pesma je ve}

predstavqena u mojoj prvoj kwizi

"Ro|ewe'' iz 1991. godine i ova zbirka

obuhvata ~etiri pesme iz periodike,

objavqene tokom 2021. godine, tako da ona

sadr`i izbor iz ranije objavqenih osam

zbirki i te ~etiri pesme. Neki

ka`u da je to jako "zgusnuta''

poezija i za{to nisam malo

"razvodnio'', a ja mislim da,

zapravo poezija prvo treba da

bude jaka, pa tek onda lepa -

ispri~ao je Vidi}.

Nakon 16 godina  Neboj{a

Andri} podario je ~itaocima

novu zbirku pesama "Nije mi

`ao''. Predrag Milojevi} pi{e

u pogovoru da je "najte`e biti

povratnik u vode kwi`evnosti

posle dugih godina bez kwiga i

aktivnog u~e{}a na takozvan-

im kwi`evnim ve~erima …

Zato, Neboj{a Andri} i drugi-

ma ovom zbirkom poru~uje:

Pi{ite bez straha, poezija

nije u oku kriti~ara, ona je u

srcu pesnika''.

- Drago mi je {to sam

najavqen kao autor jer ja sebe

ne do`ivqavam kao pesnika.

Nisam skroman, ali sam pred

poezijom  ponizan, jer se divim

hrabrosti pesnika. Poezija je

majka kwi`evnosti i qudi

~esto potcewuju poeziju. Te{ko je napravi-

ti taj korak i pustiti svoju poeziju me|u

qude, to je hrabrost - poru~io je izme|u

ostalog Neboj{a Andri}.

U okviru de{avawa u Dvori{tu pred-

stavqen je rad Kwi`evnog kluba Vaqevo i

Udru`ewa "Art grupe Akt''. Ovom prilikom

kwi`evniku Vladimiru B. Peri}u uru~ena

je nagrada "Zlatno slovo'' za najboqu

objavqenu zbirku kratke proze na srpskom

jeziku u 2021. godini - Etide op.4, koju dod-

equje ~asopis za kwi`evnost, umetnost i

kulturu "Akt'' iz Vaqeva.                      D.D.

ZAVI^AJNI KWI@EVNI AGAPE
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Prve ve~eri 35. Te{warskih otvorena je izlo`ba fotografija

"Zeleni zavi~aj" sa konkursa za najlep{u turisti~ku fotografiju

vaqevskog kraja, u organizaciji Turisti~ke organizacije Vaqevo,

Udru`ewa za negovawe tradicije i kulture vaqevskog kraja i

Kluba Ars Nova, na platou ispred Narodnog muzeja Vaqevo.

Direktorka Turisti~ke organizacije Vaqevo, Ana Markovi}

napomiwe da ve} tri godine skupa prire|uju nagradni konkurs: "Ima

mnogo foto amatera i sugra|ana koji vole fotografiju i ovakvim

izlo`bama `elimo da dobiju priliku da iska`u svoje ume}e i

poka`u lepote koje krase na{a sela." I izabrane fotografije ve}

koriste u promotivne svrhe, dok Vlada Dodovi} iz Kluba Ars Nova,

ka`e da je foto konkurs samo jedan segment projekta i istoimene

publikacije "Savez ~oveka i prirode - vaqevski zeleni zavi~aj"

ra|enog u saradwi sa Ministarstvom za za{titu `ivotne sredine. 

Uru~ena su priznawa najuspe{nijim autorima Vesni [iki},

Sretenu Panteli}u i Milanu Markovi}u i pro{logodi{wem pobed-

niku \or|u Panti}u, dok su zahvalnice dobili Jelena Vitorovi} i

Predrag Ra{evi} - Vrabac.                   Sne`ana Jakovqevi} Kruni}

Vrap~eva tajna 

Priroda, portreti i apstrakcija

obele`ili su izlo`bu pod nazivom "Moj foto

tajna" u galeriji u Bir~aninovoj, prvu

samostalnu Predraga Ra{evi}a koju su orga-

nizovali Kulturno - prosvetna zajednica

grada i Zavod za za{titu

spomenika kulture

"Vaqevo". Sude}i po

broju prisutnih na

otvarawu, aplauzima i

~estitkama nema dileme

da je ovaj skromni foto

amater poznat pod

nadimkom Vrabac omiqen

me|u sugra|anima. A

upravo oni imali su pri-

liku da vide trideset

fotografija. 

- @eleo sam da

poka`em qubiteqima

ove vrste umetnosti da

mogu odgovoriti svim

fotografskim izazovi-

ma. S obzirom na prirodu

posla u Elektrodistribuciji "Vaqevo" obi-

lazim oko 170 sela i u`ivam u prirodi i

qudima, kojih je na`alost sve mawe. Ispod

fotografija nisam `eleo da otkrijem o kojim

predelima se radi pa ostavqam posetiocima

da prepoznaju lepote na{eg kraja - ka`e

Ra{evi}. 

Kako se ~ulo i na sve~anom otvarawu od

Du{ana Arseni}a fotografije ovog umetni-

ka na poqu emocija ostavqaju dubok utisak,

a posebna poruka autora koji je ~lan Foto

kluba Vaqevo sedam godina vezana je za

bliske qude.   

- Kroz pri~u sam predstavio portrete

pojedinaca koje }e, verujem, gosti prepoz-

nati. Na primer, na jednoj fotografiji je moj

otac, tu su i koleginice sa posla, ali i

osobe koje sam slu~ajno izabrao.

Zadovoqstvo mi je {to mogu prvi put

samostalno da izla`em, a nekom drugom

prilikom sigurno }u izabrati jednu temu -

zavr{io je vaqevski fotograf.

Ideja da se ~lanovi Foto kluba Vaqevo

samostalno predstave bi}e realizovana i u

budu}nosti, jer su u ovom dru{tvu shvatili

da su grupne izlo`be u okviru Te{warskih

ve~eri postale i monotone.                   S. G.

"ZELENI ZAVI^AJ" U OKU
VAQEVSKIH FOTOGRAFA

U susret jubileju
Likovna kolonija "Eho rubovi" gotovo punu

deceniju promovi{e vaqevsku umetnost,

povezivawe umetnika sa svih meridijana, a

podjednako doprinosi {irewu dobrog glasa o

lepotama na{eg kraja. U susret jubilarnoj,

desetoj likovnoj koloniji "Eho rubovi" i kao

svojevrsna najava za ovu ve} tradicionalnu

aktivnost koju godinama organizuje udru`ewe

"Art grupa Akt", u okviru ovogodi{wih

Te{warskih ve~eri prire|en je izbor radova

nastalih u prethodnih devet saziva likovne

kolonije. Me|u 40 radova umetnika iz 12

zemaqa koliko je za ovu izlo`bu odabrao

autor Dejan Bogojevi} u najve}oj meri bili su

zastupqeni na{i sugra|ani, izuzetni umetni-

ci poput @eqka Vitorovi}a, Milana

Hrwazovi}a, Tamare Panti}, Dine

Stanimirovi}, Sla|ane Petrovi}, Dejana

Bogojevi}a, Danijele Padejski, Jovanke Bo`i},

Jovane Lazarevi} i Marije Vukosavqevi}.

- Likovne kolonije je danas izuzetno te{ko

odr`ati, pre svega finansijs-

ki, zatim organizaciono da

svi umetnici u odre|enom

periodu budu slobodni i do|u

ovde, a ne radi se o velikoj,

tradicionalnoj koloniji

poput na primer kolonije u

Vrwa~koj Bawi i sli~ne.

Kolonija se odr`avala na

razli~itim mestima u

Vaqevu i okolini, jedna je

bila i na Div~ibarama, ~esto

smo radili i na Gradcu, dva

puta su umetnici bili sta-

cionirani u "Tadi}a mlinu"

{to im se ba{ svidelo - pod-

setio je autor izlo`be i orga-

nizator kolonije "Eho rubovi" Dejan Bogojevi}. 

Te{warske ve~eri su manifestacija koja

okupqa veliki broj posetilaca, te je i i po

re~ima Bogojevi}a, koji je svojevremeno kao

~lan Gradskog ve}a radio na pripremi ovog

festivala, ovo odli~na prilika da se pro-

movi{e i aktivnost kolonije, ali i vaqevki

umetnici.                                                     B. M.
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Letwi festival o`ivqava staru

zanatsko - trgova~ku ~etvrt Te{war, gde

su se, pored vrednih vaqevskih doma}ih

proizvoda, sa svojim turisti~kim

ponudama predstavili i gosti iz Kikinde

i Trebiwa. 

Ana Markovi}, direktorka Turisti~ke

organizacije Vaqevo je dragim gostima

pokazala znamenitosti grada na

Kolubari i lepote vaqevskog kraja i

planina: "Wima je sve to interesantno i

zainteresovani su za ekskurzioni tur-

izam, za razmenu mladih koji }e dolaziti

na Div~ibare i u Istra`iva~ku stanicu

Petnica. Umre`ili smo na{e info cen-

tre u smislu turisti~kih ponuda i plas-

mana suvenira, tako da po~iwe

uobli~avawe saradwe u smislu konkret-

nih projekata," nazna~ava Ana Markovi}

uz podse}awe da su proletos sa TO

Trebiwe potpisali Sporazum o saradwi

iz ~ega je proisteklo povezivawe i

ustanova kulture dva grada.

Mirjana Putica, direktorka

Turisti~ke organizacije Trebiwe, uo~ava

da su Te{warske ve~eri veoma pose}ene

i nazna~ava da je

veliko intereso-

vawe za turisti~ku

ponudu Trebiwa

gde imaju 265

sun~anih dana i

lepo je tokom svih

godi{wih doba: "U

Trebiwu su naj-

pose}enije Letwa

ba{ta Platan i

`ivopisna zelena

pijaca. U blizini

se nalazi i stari

grad Kastel, park

Jovana Du~i}a.

Imamo i mnogo man-

astira: Gra~anica,

Tvrdo{, Du` i

Zavala, Petrov i

Pavlov manastir. Grad Sunca poseti

preko 100 hiqada qudi godi{we, a imamo

i brojna kupali{ta na Trebi{wici,

Bregova~ki i olimpijski bazen, nedaleko

su Lastva i Jazina, zatim kupali{ta na

reci Su{ici, na slapovima sa prirodnim

vodenim kaskadama. Trebiwe je poznato i

po dobrim i kvalitetnim vinima, svi

moraju probati na{e

vino," ka`e i dodaje da

su pozitivno iznena|eni

razvojem Div~ibara. 

Jasmina Milankov,

direktorka Turisti~ke

organizacije Grada

Kikinda, nazna~ava da

rado ovde dolazi:

"Vaqevo ima mnogo

lepih stvari, tako da je

uspostavqawe saradwe

prelazak na vi{i nivo.

Prvi put smo na

Te{warskim kao izla-

ga~i i ovo je lepa mani-

festacija. Doneli smo

dosta proizvoda od bun-

deve jer je karakteristi~na za Kikindu,"

i poja{wava da je u Kikindi jedna od

najve}ih manifestacija "Dani ludaje"

tre}eg vikenda u septembru:  "Ludaja je

lokalni naziv za bundevu i 37. mani-

festacija je od 15. do 18. septembra ove

godine. Najve}a je u smislu izlaga~a i

programa. Ima Evropski kutak gde se

predstavqaju gradovi iz Srbije i regiona

sa kojima sara|ujemo, a dogovorili smo i

promociju Vaqeva."  

Za "Dane ludaje" prave i banatski

fru{tuk, a na {tandu u Te{waru su pose-

tioce slu`ili kola~ima od bundeve, kao

i pivom, likerom i pekmezom, pa bra{nom

od bundeve, ali i doma}im vinom, uqem i

proizvodima od le{nika poqoprivred-

nih gazdinstva iz Kikinde. Tako|e, pre-

poru~uje {etwu 22. najlep{om zelenom

ulicom na svetu koja se nalazi u Kikindi,

zatim videti Kiku - skelet mamuta; imaju

muzej sa vi{e od 1.200 glinenih skulp-

tura velikih formata autora iz celog

sveta. Posebno isti~e da je u Kikindi

najve}e zimsko stani{te sova u{ara sa

kojima dele gradski trg od kraja novembra

do marta.

Sne`ana Jakovqevi} Kruni}

RAJ PRED NA[IM O^IMA
Nekada je konkurs za najlep{e

dvori{te, balkon i izlog imao

zna~ajnu ulogu u programu

Te{warskih ve~eri. Nakon du`e

pauze u organizaciji ovog konkur-

sa, Turisti~ka organizacija

Vaqevo ga je pro{le godine

obnovili sa `eqom da

sugra|anima koji imaju {ta da

poka`u u svojim dvori{tima,

balkonima i izlozima, a koji to

pripremaju i odr`avaju nezavisno

od konkursa, daju na zna~aju i pok-

lone im pa`wu, ali i podstrek da

u tome istraju, otkrila je  Ana

Markovi}, direktorka

Turisti~ke organizacije Vaqevo. 

Odlukom `irija na

ovogodi{wem konkrusu u kate-

goriji najlep{eg dvori{ta za koju

je pristiglo i najvi{e prijava, prva

nagrada pripala je Aleksandru

\oki}u iz Petnice koji je nagra|en

elektir~nom kosa~icom. Drugu

nagradu (motorni trimer) dobio je

Filip Jovanovi} iz Gole Glave, dok

tre}a nagrada (torba za zalivawe)

pripala Neboj{i Veselinovi}u iz

Vaqeva. U okviru kategorije za

najlep{i balkon prvu nagradu (dve

stolice) osvojila je Mirjana

Mladenovi}, druga nagrada dodeqena

je Preno}i{tu Leli} (torba za zali-

vawe sa crevom), dok je tre}u nagradu

osvojio balkon Slavka Milivojevi}a

u Vojvo|anskoj ulici. U okviru kate-

girije za najle{i izlog pobednik je

izlog radwe "Piccolo mondo doo"

Gordane ^eli}.

B. M.

INTENZIVIRANA SARADWA 
TURISTI^KIH ORGANIZACIJA 
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Predstava Ru~ni rad Ateqea 212, ra|ena prema tekstu pisca

@an Klod Danoa koji je sa francuskog prevela Vi{wa Makiedo u

adaptaciji Radoslava Milenkovi}a, u re`iji Vaqevca, Milana

Ne{kovi}a, odigrana je na 35. Te{warskim ve~erima. U predstavi

igraju Dara Xoki}, Isidora Mini} i Branka [eli}.

"Ru~ni rad" je crno humorna pri~a o tri potpuno razli~ite `ene

koje ne shvataju da su `rtve okru`ewa. Izgubile su ose}aj prema

sebi, ali su izuzetno empati~ne prema ostalim `enama, ~ime pri~a

i biva dovedena do apsurda, o ~emu glumica Dara Xoki} nazna~ava:

"Nije bilo lako zato {to treba navesti publiku kako to da prati jer

je neobi~na pri~a za na{e poimawe humora. Mislim da smo to

uspeli. To su tri specifi~ne `ene, u parku na jednoj klupi i tu se

sva{ta de{ava. Taj crni humor proradi i onda bude zabavno."

U ponedeqak uve~e, zbog vremenskih uslova, predstava je

odr`ana u Centru za kulturu. No, o lepotama letwih festivala,

glumica Dara Xoki} ka`e: "Leto ima posebnu ~ar, pa izvo|ewe pred-

stave na otvorenoj sceni ima nekog svog {arma," ka`e Dara Xoki}

koju }e publika od septembra gledati u obnovqenoj predstavi

"Avgust u Okrugu Osejx" i u martu premijerno izvedenoj predstavi

"Rolerkoster" u Ateqeu 212.

Sne`ana Jakovqevi} Kruni}

Tako je govorio Nikolaj
U godini obele`avawa 140 godina od

ro|ewa, 65 upokojewa i 30 godina od

prenosa mo{tiju iz Amerike u rodni Leli}

Vladike Nikolaja Velimirovi}a, mnogobro-

jni Vaqevci su imali  priliku da u porti

Hrama Pokrova Presvete Bogorodice, u

organizaciji Eparije

vaqevske pogledaju mon-

odramu "Tako je govorio

Nikolaj''. Poruke Nikolaja

Velimirovi}a, koji je svojim

besedni{tvom zadivio

slu{aoce {irom sveta, po

izabranim tekstovima i u

adaptaciji jereja Nenada

Ili}a, izgovarao je

proslavqeni srpski glumac

Petar Bo`ovi}.

- Mislim da je

ovo vreme bezna|a i nekul-

ture vaqda prevr{ilo vi{e

narodu, pa imaju `equ, neko

iz radoznalosti a neko po

~uvewu, da ~uju {ta su ti

mudraci na{i "skrivili''.

Oni su uglavnom bili krivi

zbog istine, a kao {to je sam

Nikolaj govorio istina je jedina

nepromewiva. Istina je Bog. Ne mo`e se ba{

toliko lagati. Tako da ovaj ambijent, okoli-

na, dvori{te, sve je kao najlep{a

scenografija koja daje jednu duhovnu dimen-

ziju, vra}a nas u neku pro{lost i to u wen

najboqi deo a koji odzvawa u u{ima ove

publike kao mogu}a i `eqena stvarnost -

kazao je u razgovoru za "Te{warskog

glasono{u'' glumac Petar Bo`ovi} kraj najs-

tarije vaqevske bogomoqe, sa ~ijeg je

amvona Vladika Nikolaj besedio pre ta~no

85 godina. 

Bard srpskog glumi{ta ka`e da se re~i

najve}eg srpskog duhovnika 20. veka u

dana{we vreme reflektuju onoliko koliko

bi trebalo, jer kako je rekao,  niko nije tako

voleo svoju zemqu i bio ve}i kriti~ar od

Nikolaja. To se navodi Bo`ovi}, mo`e vide-

ti iz svakog teksta, koji  je tako ~itak,

nikako ote`an nekim uobi~ajenim verskim

izrazima i mislima, nego on kao najobi~niji

~ovek pri~a svome narodu.

D.D.

"RU^NI RAD" ATEQEA 212

Glumac Aleksandar Lazi} bio je istrajan u nameri da poet-

sko - scenski nastup Hod po strunama, uprkos najavqenoj ki{i,

odr`i u letwoj ba{ti Doma vojske. I uspeo je u nameri da sa

koleginicom Jelicom Kova~evi}, uz muzi~ku pratwu kompozito-

ra Ninoslava Ademovi}a, nastupe na otvorenoj sceni na 35.

Te{warskim ve~erima.

Prema re~ima Vaqevca, Aleksandra Lazi}a, profesora na

odseku za glumu u {koli Arti medija, "Hod po strunama" je nas-

tao tokom pandemije: 

"Usred svih de{avawa mi smo odlu~ili da napravimo jednu

pri~u protkanu mediteranskim zvukom, ju`wa~kim i sinkopama

iz Rusije, da bismo ispri~ali pri~u o qubavima i pobede

`ivota nad smr}u. I tako je nastao "Hod po strunama". Nas troje

putujemo po Balkanu da bi iskazali tu su{tinu - koliko je

bitno postojati, kazuju}i poeziju iz razli~itih vremenskih

epoha," precizira Aleksandar Lazi} koji od jeseni sa

pozori{nom trupom "Putuju}i glumac" priprema novi pozori{ni

mjuzikl.

SU[TINA POSTOJAWA ISKAZANA
LIRSKOM POEZIJOM
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U organizaciji Udru`ewa za ekonomsko osna`ivawe `ena "@em'' i

Akademije strukovnih studija Zapadna Srbija - odsek Vaqevo, uz

podr{ku grada Vaqeva, odr`ana je tribina pod nazivom "Ekonomija i

ekologija''. O primeni alata cirkularne ekonomije i zelenih tro{kova u

poslovawu srpskih kompanija, klimatskim promenama koje uti~u na

poqoprivrednu proizvodwu i {ta je grad Vaqevo preduzeo po tom

pitawu, te primerima iz prakse, i neophodnosti za{tite prirodnih

dobara govorili su dr Kosana Vi}entijevi}, profesor strukovnih studi-

ja Akademije, Miroslav Pimi}, savetnik u Odeqewu za lokalni razvoj,

privredu i komunalne poslove Gradske uprave Vaqevo, Aleksandra

Kandi}, predstavnica privrednog dru{tva "Repol'' i Vlado Dodovi},

predstavnik Kluba Ars Nova. 

Podse}aju}i koliko su ovo va`ne i aktuelne teme, u vezi sa ̀ ivotnom

sredinom i novim modelom - cirkularnom ekonomijom, Qiqana

Stanojevi}, predsednica Udru`ewa za ekonomsko osna`ivawe `ena

"@em'', izrazila je `equ da Vaqevo bude ne samo me|u prvim srpskim

nego i evropskim gradovima, koji }e  primeniti ovaj koncept, u koji kako

je naglasila treba svi {to pre da se ukqu~imo.

Inovacije procesa, infrastruktura, obnovqiva energija, digitalne

tehnologije, qudski kapital, ukqu~uju}i tu zdravstvo i obrazovawe,

kako je ovom prilikom istaknuto, predstavqaju "ciqeve poslovawa kroz

sinergiju akademskih i prakti~nih znawa Vaqevaca za dobrobit pojedi-

naca i lokalne zajednice''.                                                                       D.D.

Svetske zanimqivosti
Izuzetno zanimqiva i pou~na

predavawa, koja su preko dve

decenije sastavni deo letweg fes-

tival u grada na Kolubari,

prire|uje Dragan Nedeqkovi}, pro-

fesor u penziji.  Ne ra~unaju}i

druga gradska de{avawa i mani-

festacije, na kojima je uvek drag

gost, samo u okviru Te{warskih

ve~eri govorio je o vi{e od 80

razli~itih tema. Pored toga na

~ekawu je jo{ oko stotinak tema koje

jo{ uvek nije istra`io do kraja, za

{ta bi mu kako ka`e, trebalo jo{

jedno 30 godina `ivota. 

U moru ideja koje pronalazi iz

godine u godinu, ovog leta

Vaqevcima je profesor Nedeqkovi}

pri~ao o nebeskim i zemaqskim antropon-

imima, odnosno imenima qudi, o narodni

m obi~ajima, ali i o modi, lepoti, ukusima

… Kao najinteresantnije izdvaja pre-

davawe iz 2008. godine, na temu "Sve kapi-

je sveta'' - od maj~ine utrobe, prve kapije

kroz koju ~ovek iza|e, pa tako ceo `ivot,

do prirodnih i drugih kapija. Dobro je

ka`e {to je od pro{le godine ponovo

po~ela da se dodequje nagrada za

najlep{e dvori{te, balkon i izlog, uz

opasku da nema nagrade za najboqu rakiju.

Mi{qewa je da su Te{warske ve~eri

"napredovale u svakom smislu'' uz `equ

da i narednih godina nastave da opstaju i

traju. D.D.

Ekonomija i ekologija

Te{warske ve~eri su vaqevski letwi

festival, najve}a i najzna~ajnija kulturna

i turisti~ko - privredna manifestacija

koja iz godine u godinu okupqa sve

ve}i broj izvo|a~a i posetilaca, i

samim tim postaje sto`er kulturnog

`ivota grada u odre|eno doba godine.

Te{warske ve~eri su dika i ponos

grada Vaqeva i svakog wegovog

gra|anina. Zbog toga je mnogo vremena

provedeno na pripremi programa, kako

bi on bio kvalitetan. Savet je nasto-

jao da svaki zahtev, koji mu je bio

upu}en za u~e{}e u programu, u

najve}oj mogu}oj meri uva`i ukoliko

se uklapao u koncepciju Te{warskih

ve~eri. Program ovogodi{wih

Te{warskih ve~eri predstavqa nas-

tavak jedne dugogodi{we prakse i

iskustva  - kvaliteta, razli~itosti i

raznovrsnosti.

Mogu bez la`ne skromnosti re}i da

je program ove godine podignut  bar za

jednu lestvicu vi{e iznad pro{logo-

di{weg, {to po broju muzi~kih progra-

ma, opusom de~ijih svakodnevnih predsta-

va, ali i jednom novinom - uvo|ewem pred-

stava za odrasle. Tu je i trka beba, masken-

bal, kwi`evne ve~eri, izlo`be, projekcije,

promocije, turniri, radionice, nastupi

folklornih ansambala, igre bez granica …

Naredne godine, shodno prostorno -

tehni~kim mogu}nostima, akcenat bi

trebalo staviti  na realizaciju {to

vi{e programa na prostoru Te{wara i

ponovno vra}awe Te{warskih ve~eri

u okvire Vaqevskog kulturnog leta,

koje bi trajalo od kraja jedne do

po~etka druge {kolske godine, gde bi

u tom periodu svakodnevno na vi{e

lokacija imali razli~ite programske

sadr`aje. 

Zahvalio bih se svima koji su

uzeli u~e{}e ili na bilo koji drugi

na~in u~estvovali u realizaciji 35.

Te{warskih ve~eri, upravi grada

Vaqeva - koja iz godine u godinu opre-

dequje sve vi{e sredstva u buxetu i

bez ~ije podr{ke ne bi mogli realizo-

vati programe,  gra|anima Vaqeva i

brojnim gostima.

Nemawa Rasuli}
predsednik Saveta festivala

Sto`er kulturnog `ivota grada
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Nakon {to je Vaqevcima donela  radove

jednog od najboqih crta~a sa ovih prostora

Dragoslava @ivkovi}a, Moderna galerija

je u okviru 35. Te{warskih ve~eri

zaokru`ila tu lepu pri~u i predstavila

prvu monografiju posve}enu ovom velikom

umetniku. Stvaralac koji je privukao

veliku pa`wu pisaca i pesnika koji su

voleli wegovo slikarstvo i rado pisali o

wemu, poznat je po svojim uqanim slikama,

akvarelima koji li~e na gva{eve, a mo`da

jo{ vi{e po svojim ~uvenim crte`ima nes-

vakida{we fino}e, podsetio je ovom pri-

likom autor uvodnog teksta u Monografiji

koja je objavqena u izdawu Zavi~ajnog muze-

ja Kwa`evac, Dragan Jovanovi} Danilov.

- U pitawu je prva monografija i u woj se

nalaze tekstovi na{ih istori~ara umet-

nosti i pisaca. Jedan od na{ih najve}ih

pesnika Miodrag Pavlovi}, napisao je

tekst za ovu monografiju,

dok je o ti{ini i

slikarstvu Dragoslava

@ivkovi}a pisao Branko

Kuki}. To je kwiga koja

prati wegov rad, ona je

luksuzna, dugo je na woj

ra|eno, ali nadam se da }e

biti podsticaj za neke

nove kwige koje }e nasta-

jati o wegovom radu jer

dolaze mladi tuma~i koji

donose nova tuma~ewa i to

je najbitnije - poru~io je

Danilov. 

Sa `eqom da na zaba-

van, lep na~in predstave

lik i delo Qube Popovi}a

najmla|im sugra|anima, u

Modernoj galeriji su u

okviru ove manifestacije

priredili i igru memorije

u kojoj je u~estvovalo

blizu sto posetilaca

uzrasta od 3 do 14 godina.

Ni sami organizatori nisu

o~ekivali tako veliku posetu, ali koncept

koji je prethodno realizovan u okviru No}i

muzeja o~igledno se pokazao kao pravi

pogodak!                                               B. M.

Vi{e od igre
Nakon samostalnih izlo`bi 2012. i

2016. godine `eqa vaqevskog fotografa

Sretena Panteli}a bila je da u okviru

tre}e u centru pa`we budu detaqi sa

sportskih doga|aja. Trideset i peta gradska

manifestacija bila je prava prilika za

novu pod nazivom "Vi{e od igre", naro~ito

ako se uzme u obzir veliko interesovawe

kolega, prijateqa, istinskih qubiteqa

sporta, ali i onih koji su pisali istoriju

trofejne ko{arke u na{em gradu, a te

ve~eri su se na{li u prostorijama Muzeja

zavi~ajnih pisaca. 

Rezultati i ishodi me~eva svima su

dobro poznati, pa je u centru pa`we bila

`eqa da se predstave razli~ita raspo-

lo`ewa aktera, ali i onih koji su se na{li

pored terena. 

- Ovaj prostor mi se uvek svi|ao, jer je

jedne godine odr`ana i izlo`ba Foto

saveza Srbije. Direktorka Mati~ne bib-

lioteke "Qubomir Nenadovi}" Violeta

Milo{evi} predlo`ila je da se ukqu~imo u

program Te{warskih ve~eri i drago mi je da

sam sa kolegama uspeo da napravimo selek-

ciju, {to nije bio lak posao. Fotografije su

nastale u periodu od 2009. do 2022. godine,

a poku{ao sam da obuhvatim sve sportove.

Naravno, najvi{e ima fudbala i ko{arke,

ali ponavqam izuzetno je te{ko izabrati

izme|u 50 i 60 fotografija s obzirom da ih

u arhivi ima i vi{e hiqada. 

Polovinom avgusta startova}e uzbu|ewa

na vaqevskim stadionima, a od septembra i

oktobra i prvenstva u dvoranskim

sportovima. Autor izlo`be bi}e nezaobi-

lazan deo gotovo svih doga|aja u na{em

gradu, a bez obzira na rezultate inspiraci-

ja da predo~i i na dru{tvenim mre`ama

podeli sa simpatizerima zna~ajne momente

ne}e nedostajati. 

- Kada je do{lo vreme da izaberem

budu}e zanimawe tada{wi poznanik, a sada

i prijateq sportski novinar iz Vaqeva u

`eqi da me savetuje poru~io je da ni jedan

medijski poslenik ne umire prirodnom

smr}u. Sa tog aspekta do{lo je do kole-

bawa, ali me `eqa ni u narednim godinama

nije napu{tala. Ne{to kasnije po~eo sam da

radim kao dopisnik {panskog lista, a uz to

je nezaobilana bila i fotografija, {to me

na neki na~in dr`i do danas. Daqi planovi

vezani su za izlo`bu o Svetoj Gori, jednom

od najva`nijih centara pravoslavqa na

svetu - zavr{io je Panteli}.

S. G.

Dosledni svojoj boji i tonu



1616

Druge Te{warske ve~eri u dvori{tu

Udru`ewa "Zagrqaj", a 35. Te{warske

ve~eri u gradu! Ideja ovog udru`ewa je da

se korisnici wihovih usluga ukqu~e u

manifestaciju, generalno u dru{tvenu

zajednicu, da primene ideju inkluzije u

praksi. Vo|eni tom idejom uprili~ili su

inkluzivnu predstavu "Deda i repa bez

repa" ili kako je nazvana "predstava sa

uputstvom za upotrebu" u izvo|ewu

Udru`ewa "Otvoreno srce sveta" iz Vr{ca

i mini olimpijadu i kvizijadu u kojoj su

u~estvovali ~lanovi i volonteri

udru`ewa i ostala deca iz grada, wihove

kom{ije koji su im redovni i dragi gosti.

- U subotu smo u Edukativnom centru

"Episkop Milutin" u Bebi}a luci ugostili

~lanove Udru`ewa "Otvoreno srce sveta"

iz Vr{ca, upoznali ih sa verskim i

seoskim turizmom, svim lepotama tamo{we

prirode i organizovali sportske igre na

otvorenom. Narednog dana imali smo kviz

sa pitawima na temu Te{wara primereno

deci uzrasta do petog razreda osnovne

{kole, kao i mini olimpijadu gde su na{a

deca, uz pomo} svojih vr{waka iz grada

savladavali razne prepreke, hodali na

prstima, skakali u yakovima, nosili  lop-

tice u ka{ikama, jeli {pagete i tome

sli~no - ispri~ala je predsednica

Udru`ewa "Zagrqaj" Lepa Pirgi}.                 

B. M.

Sigurni kroz `ivot zajedno

"Detoks festival'' - trodnevna interak-

tivna, kreativna i eko radionica, koja je

prvi put ove godine organizovana u okviru

Te{warskih ve~eri, privukla je veliki

broj Vaqevaca svih generacija. Zamisao

Milice Mi}i} i Jovane Caki}, studentkiwa

arhitekture, da kroz predavawa o brzoj

modi, ekologiji, odr`ivom na~inu `ivqewa

i prakti~ne radionice probude svest o

ekolo{kom stawu, potencijalima,

nedostacima i eventualnim na~inima za

re{avawe problema koji su sve vi{e

prisutni u kontekstu `ivota u gradu, rezul-

tirala je uspe{nom izlo`bom radova

u~esnika u holu Centra za kulturu uz

muzi~ki matine. 

Ideja za festival ove vrste, koji je po

prvi put organizovan u Vaqevu, najpre je

proiza{la iz dosada{weg iskustva i

ste~enog znawa prvenstveno na

Arhitektonskom fakultetu u Beogradu,

kroz poha|ane predmete i radionice. Ciq

im je ka`u bio da se razvija kulturni i

umetni~ki duh koji je simbol grada i koji je

potrebno negovati,a na osnovu podr{ke koju

su dobili navode da ovo ne}e biti kraj i da

}e i naredne godine festival biti sas-

tavni deo Te{warskih ve~eri. 

- Zadovoqne smo interesovawem, s

obzirom da je program trajao tri dana i u

suprotnom ne bi mogle da se posvetimo

velikom broju qudi. Fokus je bio na

kvalitetu, da urade {to vi{e dobrih rado-

va i da se na taj na~in prika`e ideja, a ne

da svega ima previ{e i ostane nedovr{eno.

Program prvi put realizujemo u Vaqevu i

ideja je da se fokusiramo na mawe gradove,

a ne samo na Beograd, jer smo htele i u

mawim gradovima da pozovemo qude na

kreativnost, da se osveste kada je u pitawu

ekologija.  U zavisnosti od godi{ta

druga~iji je pristup radu i druga~ije se

izra`ava kreativnost. Kod dece je to

nekako inertno i asocijativno sa nekim

`ivotiwama i biqkama, dok je kod starijih

to ve}  konkretnija tema u pitawu - rekla je

Milica Mi}i}. 

Ideja je bila da u~esnici "Detoks festi-

vala'' za dva dana naprave umetni~ko delo

od starih, naizgled neupotrebqivih stvari

te da se primeni znawe koje se prethodno

ostvari na predavawima.                          D.D.

Zanimqive radionice
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Sugra|ani ih ~esto mogu videti u blizi-

ni Gradskog trga ili spomenika Vojvodi

@ivojinu Mi{i}u, wihova muzika ili kon-

verzacija neretko popravqa i raspolo`ewe

prolaznicima pa je logi~no bilo dati {ansu

Mom~ilu Trifunovi}u i Bojanu Beli}u da

se predstave i u letwoj ba{ti Doma vojske

posledwe ve~eri manifestacije. O~eki-

vano, sa performansom koji }e biti znatno

druga~iji od gotovo svega {to se nudi na

ovom doga|aju posledwih nekoliko godina.  

U svom stilu pisac i scenarista ube|en

je da nakon ove ve~eri nikoga ne}e ostaviti

ravnodu{nim. 

- Radi se o ne~em potpuno druga~ijem od

klasi~nog odnosno salonskog na~ina pred-

stavqawa publici. Pored dve gitare i sti-

hova va`na nam je interakcija sa prisutni-

ma, koji }e sasvim sigurno prepoznati seg-

mente ovoga {to radimo. [to se ti~e muzike

u centru pa`we bi}e rokenrol i bluz, Xim

Morison i ne{to {to se ne mo`e tako ~esto

videti na ovakvim manifestacijama - ka`e

Trifunovi}. 

Godinama unazad neretko se od

kriti~ara mo`e ~uti da Te{warskim

ve~erima fali ne{to druga~ija atmosfera

i muzika koja mo`da nije preterano popu-

larna u mawim sredinama. Sagovornik

isti~e da upravo zajedno sa svojim kolegom

nudi ne{to {to }e nakon pozori{nih pred-

stava za decu i odrasle oplemeniti i pros-

tor koji ~eka novo ruho, mo`da upravo za

ovakve doga|aje u bli`oj budu}nosti. 

- U nekim ve}im gradovima ovakvi per-

formansi postali su uobi~ajeni, ja sam

svirao i u Bulevaru kraqa Aleksandra u

prestonici, a dobro se se}am kada mi je

Branko Pirgi} jednom prilikom rekao da je

tako ne{to ~uo samo u Pragu. Na`lost, u

mawim gradovima poput Vaqeva nije

svakodnevno da publika u isto vreme mo`e

biti {okirana, ali i zadovoqna onim {to

~uje - zavr{io je jedan od aktera ovog

doga|aja. 

S. G.

Vreme za novi koncept
Svim pojedincima koji su na bilo koji

na~in u prethodne tri decenije `eleli da

predstave rad na manifestaciji nezaobi-

lazna adresa bio je aktuelni umetni~ki

direktor Veseqko Belu{evi}. Tehni~ki

organizator, izvr{ni direktor i predsed-

nik Saveta neke su od uloga u kojima se

na{ao jedan od kompetentnijih sagovorni-

ka za retrospektivu Te{warskih ve~eri, a

pokazateq svega je i wegov usijani tele-

fon u toku desetominutnog razgovora. 

Dobro se se}a i detaqa doga|aja koji je

najpre bio rezervisan za polovinu septem-

bra, kasnije i po~etak pomenutog meseca,

da bi se kona~no posledwu deceniju i po

zadr`ao u avgustu.   

- Bilo je mawe programa, uglavnom

lokalnog karaktera uz ukqu~ivawe poz-

natih Vaqevaca koji su `iveli u pre-

stonici poput Voje Brajovi}a, Mi}e

Orlovi}a i Petra Paji}a. Nije bilo

tehni~kih mogu}nosti za svetlo, razglas i

rasvetu, ali smo se nekako dovijali. Sam

Te{war nije bio na ovaj na~in zastupqen,

a i broj dana se vremenom pove}avao sa tri

do dana{wih sedam. Se}am se da smo 2003.

godine uz pomo} "Jablanice" uspeli da

do|emo do scene na reci {to je tada bio

podvig - po~iwe pri~u Belu{evi}. 

Sa ve}im finansijskim sredstvima

bilo je mogu}e organizovati i bogatiji pro-

gramski sadr`aj. Sagovornik je podsetio i

na tematske ve~eri, na kojima su ~lanovi

"Abra{evi}a" predstavili izme|u ostalog

i {pansku muziku, pa su vremenom i

ostali slobodni umetnici tra`ili pros-

tor da se prika`u po~etkom avgusta. 

- Drago mi je {to smo na primer ove

godine do{li do toga da lovci

pripremaju specijalitete pored

Kolubare, promovi{emo i Aeroklub

"Vaqevo", fotografe, do~ekujemo

rediteqa Milana Ne{kovi}a,

Tamaru Joki} i ostale vi|enije

umetnike. Nekada nismo uspevali u

potpunosti, me|utim uvek je posto-

jala `eqa da predstavimo Vaqevce

u svim segmentima. Tu su naravno i

maskenbal, ali i trka beba da

zaokru`e sve generacije sugra|ana. 

Kada se podvu~e crta na ovoj

manifestaciji na vi{e od 15

lokacija realizuje se izme|u 60 i

70 programa, {to nije lako organi-

zovati. Umetni~ki direktor

mi{qewa je da je krajwe vreme

razmisliti o druga~ijoj koncepciji,

odnosno da ve} postoji nekoliko

predloga o kojima }e biti razgovo-

ra. 

- Jedan se odnosi na Vaqevsko

kulturno leto koje bi startovalo

po zavr{etku {kolske godine, a

Te{warske ve~eri trajale dva do

tri dana kada bismo ugostili

muzi~ke zvezde. Po meni je to real-

na pri~a, jer se radi o strahovitom

turisti~kom potencijalu. Mora se

razmi{qati o drugim lokacijama

poput dva stadiona, a moja `eqa je

da na prostoru kasarne "Kadiwa~a"

poku{amo ne{to da uradimo.

Potrebno je videti i kako }emo re{iti

problem sme{tajnih kapaciteta i siguran

sam da }e na ovaj na~in biti prostora za

posebne segmente poput pozori{nih i

muzi~kih festivala tokom celog leta.

Tako }emo se vratiti izvornoj ideji mani-

festacije - zavr{io je Belu{evi}.              

S. G.

[ok i zadovoqstvo

Veseqko Belu{evi}
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Vaqevska fudbalska akademija kao

dvogodi{wi projekat klubova iz na{eg

grada Budu}nost Kru{ika i Te{wara bila

je doma}in ~etvrtog po redu turnira

"Te{warski pobednik" odr`anog na sta-

dionu "Kru{ik". 

Tokom dva dana roditeqi su na tribina-

ma bodrili talentovane de~ake ro|ene od

2010. do 2015. godine, a pored qubiteqa

najpopularnijeg sporta iz na{eg grada

Vaqevci su se potrudili da ugoste

renomirane rivale. Na ovaj na~in fudbal-

sko ume}e pokazali su i de~aci iz klubova

kao {to su Crvena zvezda, Partizan, Rad,

^ukari~ki, kragujeva~ki Radni~ki, ali i

ostalih poput kom{ija iz [apca,

Lazarevca, Mionice...

Spektakularno otvarawe, po ~emu je

{kola fudbala Te{war prethodnih godina

postala prepoznatqiva, obele`ilo je i

ovaj turnir koji }e sigurno iznedriti broj-

na prijateqstva me|u de~acima. Pored

himne na{e dr`ave de~aci su imali pri-

liku da u vi{e navrata ~uju i dobro poz-

nate melodije prepoznatqive za po~etak

utakmica u Ligi {ampiona, a poruka orga-

nizatora je da zajedni~ki u`ivaju, jer }e

mali broj wih uspeti da ostvari fud-

balske snove. Zbog svega, budu}i lekari,

advokati, profesori, ali i zanatlije bez

dileme }e pamtiti turnir, koji }e biti

jedna od asocijacija na najpoznatiju mani-

festaciju na{eg grada. 

Pobedni~ki pehar su u ukupno {est

uzrasnih kategorija podigli vaqevski

Radni~ki u dva navrata, zatim Crvena

zvezda, Partizan, ^ukari~ki i {aba~ki

Sanrajs.  

S. G. 

^etvrto okupqawe 

Qubiteqi automobilizma i ove godine

imali su priliku da u`ivaju u tre}oj po

redu memorijalnoj trci "Miodrag File

Stojanac" odr`anoj u sklopu Te{warskih

ve~eri u organizaciji Avako reli tima, a

pod pokroviteqstvom grada. Na startu se

na{lo ukupno 20 reli posada, od kojih tri

iz Bugarske, a Vaqevci }e naredne godine,

kako samo saznali, biti konkurenti i za

doga|aj koji }e imati me|unarodni karakter.

Poznato je da je Avako posledwih nekoliko

godina dominantan klub u zemqi kada je u

pitawu ova disciplina, pa su o~ekivawa i

od sezone koja je u toku velika 

Pored takmi~arskog karaktera odnosno

bodovawa ovo je bila nova prilika za pro-

mociju "~etvoroto~ka{a" odnosno sporta

koji u na{em gradu ima bogatu tradiciju, a

po~eci se vezuju za {ezdesete godine

pro{log veka. Brojni gosti su i prethodnih

godina isticali vaqevske predele kao

omiqene kada su u pitawu trke u na{oj

dr`avi, pa se nadamo da je tako bilo i ovoga

puta. Ni visoka temperatura prvog dana

vikenda nije bila prepreka da zaintereso-

vani na delu vide automobile pripremqene

za po~etak avgusta. Pored na{eg grada reli

voza~i su prethodnih godina redovni gosti

i op{tine Mionice, ~iji me{tani na ovaj

na~in mogu da se boqe upoznaju sa ~arima

automobilizma na startu sezone. 

Miodrag File Stojanac bio je istinski

zaqubqenik u ovaj sport, a 2014. godine kao

suvoza~ Gorana ^uli}a osvojio je "zlatnu

kacigu", najvi{e priznawe u svojoj klasi na

reli trkama u na{oj zemqi i Bosni i

Hercegovini. Va`io je za majstora koji je

pripremao automobile za reli trke i

vo`wu, a nesebi~no je pomagao svima koji bi

u wegovoj radionici zatra`ili pomo}, {to

ukazuju brojne anegdote koje su se i ovoga

dana mogle ~uti od qudi koji su ga dobro

poznavali. Posle kra}e bolesti preminuo

je u februaru 2016. godine.

S. G. 

Reli u`itak
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Na po~etku Bir~aninove ulice na ulazu u Te{war, kod

pivnice Golos, Aero klub Vaqevo odr`ao je promociju avio mod-

ela i maketa uz simulator leta, ~ime su privukli pa`wu

znatnog broja posetilaca, ne samo najmla|e publike kojoj je sis-

tem upravqawa avionom i jedrilicom izuzetno interesantan.

"Danas smo priredili prezentaciju - let iznad grada ultra-

lakim avionom, motornom jedrilicom i paraglajderom sa

motorom - paramotorom. Veliko je interesovawe za obuke. U pro-

teklih godinu dana smo obu~ili 14 novih pilota na jedrilici i

17 na motornoj jedrilici. Imamo najvi{e prijavqenih novih

pilota za dozvole u celoj Srbiji. Planiramo i novi ciklus i za

idu}u godinu ve} imamo ugovorene programe," ka`e predsednik

Predrag Milo{evi} i nagla{ava da se prikqu~uju edukativnom

programu za mali{ane koji }e, iz Beograda, Lazarevca, Lajkovca

i Vaqeva dolaziti vozom na aerodrom u Divcima radi pre-

davawa koja }e prilagoditi za pred{kolce. 

Sne`ana Jakovqevi} Kruni}

NOVI PROGRAMI AERO KLUBA
VAQEVO

Dru`ewe i zabava

Revijalne borbe

Prepreke na vodi, uzbu|ewa, mnogo smeha i lepih uspomena

u~esnika i ove godine se na{lo u centru pa`we u SRC "Petnica"

u okviru popularnih "Igara bez granica". Kompleks koji je jedin-

stven u ovom delu Srbije je za razliku od pro{le godine ugostio

i starije takmi~are, `eqne da budu ispred prijateqa i br`e

savladaju postavqene prepreke, ali i provedu dan u dobrom

raspolo`ewu. 

Pored vaqevskih osnovaca spretnost i brzinu ovoga puta

pokazali su i radnici Gradske i Policijske uprave Vaqeva,

Op{te bolnice, ali i profesori fizi~kog vaspitawa. Nema

dileme da su posledwi pomenuti zbog na~ina `ivota i zavr{etka

fakulteta na kojem su ovakvi dani prakti~no uobi~ajeni bili u

maloj prednosti, ali to je sigurno bio i motiv vi{e protivnici-

ma da se doka`u u brojnim zanimqivim igrama.

Bez obzira na kona~ni plasman svi zajedno su sigurno u`ivali

u igrama koje su do nedavno pratili prakti~no samo na televiz-

ijskim ekranima.                                                                    S. G.

Bokserski klub Metalac i ove godine je u sklopu Te{warskih

ve~eri organizovao novi doga|aj u okviru kojeg su zainteresovani na

keju kod Kolubare imali priliku da pogledaju nekoliko zanimqivih

borbi. I pored najave vremenskih nepogoda predstavnici kluba sa

bogatom tradicijom imali su sre}e da realizuju zacrtani plan i

izmame aplauze prisutnih. 

Pored lokalnih takmi~ara u~estvovali su i gosti iz tuzlanske

Slobode, beogradskih klubova Dimke i Partizana, kao i Obrenovca.

Sam rezultat je ovoga puta bio u drugom planu, a u centru pa`we na{la

se promocija trofejnog sporta, ali i nastavak prijateqskih odnosa sa

kolegama iz Tuzle i prestonice. 

Predsednik Metalca Predrag Damwanovi} izrazio je zadovoqstvo

{to su mladi takmi~ari ovog kluba, kada se podvu~e crta u sezoni za

nama, zauzeli desetu poziciju u Bokserskoj ligi Srbije i tako se

na{li ispred pojedinih rivala koji su finansijski znatno stabilni-

ji. Nakon titule {ampiona odnosno istorijskog uspeha u ovom kolek-

tivu okrenuli su se radu sa mla|im selekcijama, koje tokom sezone

vredno treniraju u rekonstruisanoj sali "Slobodan Lazi} Cimer".

Na`alost, kako smo saznali to je realnost i klubova u susednoj

dr`avi, jer se na primer i tuzlanska Sloboda bavi iskqu~ivo mladim

borcima `eqnim dokazivawa na velikoj sceni. Ipak, gostuju}e pred-

stavnike ne napu{ta optimizam da }e do}i i boqa vremena, me|utim

prijateqstvo koje sa doma}inima traje i vi{e decenija va`nije je,

dodaju, od svega.

Upravo memorijal u znak se}awa na pomenutog osvaja~a medaqe na

Olimpijskim igrama u Los An|elesu 1984. godine bi}e u centru pa`we

bokserskog Vaqeva do kraja godine. A ove ve~eri mo`da se me|u

mladima na{ao i neko ko bi se bar pribli`io jednom od najve}ih

sportista u istoriji na{eg grada.                                                      S. G.




